
 

 

Art. 71 vragen: Aanpak wapengeweld onder jongeren 

Geacht College; 

De toename van het wapengebruik onder jongeren is ronduit zorgelijk te noemen. Daarom wil de 

Bossche VVD hiervoor extra aandacht. Om jeugdcriminaliteit tegen te gaan zijn er in veel gemeenten 

acties op gestart. Ook is er in 2020 een landelijke actieplan opgestart genaamd; Actieplan wapens en 

jongeren, waaraan partijen als Centrum voor Criminaliteitspreventie en Veiligheid, VNG, 20 

gemeenten en verschillende ministeries meewerkten. Hiervan is veel geleerd : 

• Focus op de langere termijn bij ontwikkeling van maatregelen 

• Breng de doelgroep in beeld en verzamel informatie over waarom jongeren wapens dragen  

• Weet hoe er wordt ingezet op gedragsverandering  

• Draag zorg voor voldoende gespecialiseerde medewerkers 

• Creëer politieke en bestuurlijke haalbaarheid 

• Door deze actie ontstaat erbij gemeenten meer bewustwording van groeiend wapengebruik 

onder jongeren en stimuleert een intensievere aanpak daartegen.  

• Delen van informatie over de acties droeg bij aan kennis van de deelnemende gemeenten. 

Ook blijkt dat het vergroten van bewustzijn over wapengeweld, de gevoelens van onveiligheid 

versterken en het dragen van een mes uit zelfbescherming juist toeneemt. Ook door sociale 

achterstand en gevoelens van minderwaardigheid onder jongeren, nemen onveilige gevoelens toe en 

ook het dragen van wapens. De conclusie is ; om meer in te zetten op preventieve maatregelen met 

als centrale vraag ; waarom voelen jongeren zich onveilig? 

Het Rijk gaat vanaf 2025 jaarlijks EURO 143 miljoen uittrekken om jeugdcriminaliteit tegen te gaan. 

Gemeenten zetten intensiever in op acties als; ‘Aanpak preventie met gezag’ (Amsterdam ) en 

Buurtrechtbank, (een project met zorgpartners en het veiligheidsdomein), met als doel criminele 

netwerken in buurten te verzwakken. Hierbij is vooral aandacht voor zowel beschermende- factoren 

als risicofactoren voor kwetsbare jongeren en het voorkomen van jeugdcriminaliteit. Ook Rotterdam 

start een jeugdoffensief en ontvangt hiervoor EURO 10 miljoen euro op jaarbasis. Uit het feit dat 

jeugdcriminaliteit zich niet aan gemeente grenzen houdt, blijkt het van belang met andere 

gemeenten samen te werken 

Om beter inzicht te krijgen in de maatregelen die worden genomen in onze gemeente tegen het 

groeiende wapenbezit onder jongeren heeft de VVD de volgende vragen; 

1. Wat was de reden niet deel te nemen aan ‘Actieplan wapens en jongeren’?  

2. Kunt u aangeven; 

• Op wat voor wijze wordt er gezorgd dat jongeren met sociale achterstand, zich veilig 

gaan voelen en zo het dragen van wapens tegen te gaan? 

• Welke actieplannen voert de gemeente specifiek voor deze doelgroep uit? 

• Op welke wijze er wordt samengewerkt met andere partijen/organisaties (scholen, 

uitgaansgelegenheden) en andere gemeenten? 

3. Kunt u aangeven of en hoe er wordt ingezet om ook financieel te worden gesteund door de 

middelen die het Rijk vanaf 2025 (EURO 143 miljoen) beschikbaar gaat stellen om 

jeugdcriminaliteit tegen te gaan? 
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